

တၢ်ကူစၢ်ယၢ်ကျဲၤတဖၣ်လၢ COVID-19 တၢ်ဆၢအဂီၢ်

Karen 12/2022

အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်လဲၣ်.

ကသံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်အီၤသ့ၣ်သိး ကတြီဆၢဝဲဒၣ် COVID-19 အတၢ်ဘၣ်ကူဘၣ်က ယုၣ်ဒီးကသံၣ်ဖျါၣ်လၢ အတြီဆၢတၢ်ဆၢယၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကူစၢ်ယၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အကသုမၤစၢၤပၤယၢ်န့ၣ်လၢ နကဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဆူးတၢ်ဆၢတနီၤ ဒီးလိၣ်လၢတၢ်ဘၣ်ထီၣ်တၢ်ဆၢဟံၣ်, ဘၣ်ဆၣ် အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤချ့ၤသ့ၣ်ဒီး တသ့ဖဲအသ့ ဖဲနတၢ်ဆၢအပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်စးထီၣ်သးဝံၤ အလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် ကသံၣ်ဒီသဒၢန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ကျဲၤလၢအဂ့ၢ်ကတၢ်တဘီၢ် ဒ်သိး ကတြီဆၢဝဲဒၣ် COVID-19 န့ၣ်လီၤ.



အဝဲသ့ၣ်မၤစၢၤယၢ်ကသုၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီး COVID-19 တၢ်ဆၢ, နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ် လၢတၢ်ဆူးတၢ်ဆၢတနီၤအဂီၢ်, ဒီး နတၢ်ဆၢအပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်စးထီၣ်တၢ်သးတယၢ်ဒီးဘၣ်န့ၣ် နကကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲလၢ တၢ်ကူစၢ်ယၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ န့ၣ်လီၤ. ဖိသၣ်လၢအသးန့ၣ်အိၣ် 28 သီ ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်လၢ တၢ်ဆူးတၢ်ဆၢအမဲၤအဂီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲဒီး တၢ်ကူစၢ်ယၢ်ကျဲၤသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တဲသကိးတၢ်ဒီးကသံၣ်သရၣ် ဒ်သိးနကထံၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်လၢတၢ်ယၢ်ကျဲၤအကျဲတဖၣ်အံၤမ့ၢ်တၢ်လၢအပူၤဖျး ဒီးကဲဘျးလၢနဒီးနဖဲအဂီၢ် တက့ၢ်.

ယကဘၣ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ကူစၢ်ယၢ်ကျဲၤ အဆၢကတီၢ်ဖဲလဲၣ်.

ကသံၣ်အံၤ အမၤတၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ် ဖဲလၢနမ့ၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အံၤ ဖဲနစးထီၣ်ဆိက့ၤဝံၤတယၢ်တမိၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. နကဘၣ်စးထီၣ်အိၣ် ကသံၣ်တြီဆၢတၢ်ဆၢယၢ်ကသံၣ်ဖျါၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဖဲနတၢ်ဆၢအပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ် စးထီၣ်သးဝံၤ 5 သီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲန့ၣ် အရ့ၤဒိၣ်နီၣ်မးလၢ ကဒီးန့ၣ်ဘၣ် COVID-19 တၢ်မၤကွၢ် တဘျီယီ ဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဆၢ အပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, အယံ နဒီးန့ၣ်ဘၣ် ဒီးအိၣ်ကသံၣ်အံၤ သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ယုၣ်ထံၣ်န့ၣ်တၢ်မၤကွၢ်တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤလၢအဘျးဒီးနဖဲ <https://coronavirus.utah.gov/testing-and-treatment>.



အဝဲသ့ၣ်န့ၣ် တၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤဒဲလဲၣ်.

ကသံၣ်ဖျါၣ်လၢ အတြီဆၢတၢ်ဆၢယၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်လီၤန့ၣ်လီၤလၢ ကသံၣ်သရၣ်တဂၤ ဒီး နကဘၣ် က့ၤစူးကါအီၤလၢနဟံၣ် တသီ 2 ဘျီလၢ 5 သီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ထဲဒၣ်တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤအီၤ, ဆူၣ်ချ့ၤပူၤမၤစၢၤတၢ် လၢတၢ်သိၣ်လိၤအီၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ် ကွဲးဝဲဒၣ်ကသံၣ်ဒီသဒၢတၢ်ဆၢယၢ်ကသံၣ်ဖျါၣ်အမဲၤအသၣ် သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ပူၤဖျးစ့ၢ်ကိးၤ.

ကသံၣ်ဖိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤအီၤလၢ ကီၢ်စၢ်ဖိၣ်တၢ်ပၤဆူၤရဲၣ်ကျဲၤကသံၣ်ကသီ (FDA), ဒီးဘၣ်တၢ်ဒုးန့ၣ်စ့ၢ်ကိးအီၤလၢ ကသံၣ်ဖိၣ်အကျိၤကျဲၤတဖၣ် ဒ်သိးကမ့ၢ်တၢ်လၢအပူၤဖျးဒီးကဲဘျးန့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်ကသီဒီးကသံၣ်ဖိၣ်ယၢ်ကျဲၤတၢ်အကျဲၤလၢန့ၣ် အိၣ်ဒီးအတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတၢ်ခဲလၢန့ၣ်လီၤ. တဲသကိးတၢ်ဒီးကသံၣ်သရၣ်တဂၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် ဆူၣ်ချ့ၤပူၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်လၢ ကသံၣ်ဖိၣ်လၢအဟ့ၣ်န့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်နဘၣ်ယိၣ်တၢ်လၢကသံၣ်အတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ဒီး လူၤယုၣ်ကွၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.



ယဒီးန့ၣ်အီၤကသ့ၣ်ဖဲလဲၣ်. နကစၢ်ကသံၣ်သရၣ်, ကသံၣ်သရၣ်ဝဲဒၣ်ဒီးတဖၣ်, ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကသံၣ်ဒီး, တၢ်ဆၢဟံၣ်တဖၣ်, ဒီးကသ့ၣ်ကျးလၢထံကီၢ်ဒိတဘျီအပူၤလၢအဟ့ၣ်လီၤကသ့ၣ်ကသီတဖၣ်အံၤသ့ၣ်ဝဲအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်အံၤ မ့ၢ်ဘၣ်တဘျီလိၢ်သးဒီးန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ကတီၢ်သကိးတၢ်ဒီး ကသံၣ်သရၣ်တဂၤတက့ၢ်. လၢတၢ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ကူစၢ်ယၢ်ကျဲၤတဖၣ်အံၤအဂီၢ် တၢ်ယုၣ်န့ၣ်အဘျးအလဲသ့ မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ယုၣ်အဘျးအလဲလၢ နတၢ်အုၣ်ကီၢ်အအိၣ် သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤအမဲၤကွဲးရဲၣ် ဘၣ်ယး နဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ကူစၢ်ယၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤကသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, န့ၣ်လီၤကွၢ်ဖဲ coronavirus.utah.gov/treatments မ့ၢ်တမ့ၢ် ကိးလီၢ်တဲစိဆူ Utah ပုၤကညီတၢ်မၤစၢၤတၢ်မၤဝဲကျဲၤ (Department of Health and Human Services) ဖဲ 385-273-7878 တက့ၢ်.